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J e g y z ő k ö n y v 

 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. december 09-én 17,00 
órai kezdettel Kálló községben a polgármesteri hivatalban megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Balla Jánosné, 
Balla Lászlóné, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú képviselő-testület 6 
tagja 
Koncz Anita jegyző – meghívott 
 
A polgármester köszönti a   megjelenteket. Megállapítja a határozatképességet és megnyitja 
az ülést. Kijelöli Kapás Antalné és Koncz Lajosné képviselőket a jegyzőkönyv hitelesítésére, 
melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
 
Ivanovics István polgármester: 22 fő került be a téli közfoglalkoztatásba, 10 személy az 
útfenntartó, 10 személy a kisgépes képzésben vesz részt. Három kisgépet sikerült beszerezni 
321 ezer forint értékben a téli közfoglalkoztatás keretein belül. 
 
Balla Lászlóné képviselő: Miért nem fordul meg az iskolás busz a kialakított buszfordulóban? 
Miért kell a gyerekeknek reggelente lejönni a lenti megállóba? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Véleménye szerint más busz sem fordul meg. 
 
Ivanovics István polgármester: Fel fogja venni a kapcsolatot a Volánnal ez ügyben. 
A meghívóban kiküldött napirendi pontokat javasolja elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 72/2013. (XII.05.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. december 09-i testületi 
ülése napirendjét az alábbiak szerint javasolja elfogadni: 
 

1./ A közterületek elnevezéséről, az elnevezés megváltoztatásáról, azok 
jelöléséről  
      és a házszámozás rendjéről szóló rendelet megalkotása II. forduló 

  Előterjesztő: polgármester 
2./ Államháztartáson kívüli pénzeszköz átadás-átvételéről szóló önkormányzati  

                              rendelet megalkotása 
   Előterjesztő: polgármester 
  3./ A települési hulladékgazdálkodásról szóló rendelet megalkotása 
   Előterjesztő: polgármester 
  4./ Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló rendelet megalkotása 
   Előterjesztő: polgármester 

5./ Tájékoztató az Önkormányzat 2013. évi háromnegyedéves teljesítéséről 
   Előterjesztő: polgármester 
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6./ Az Önkormányzat 2014. évi költségvetési koncepciója 
 Előterjesztő: polgármester 
7./ Bursa Hungarica pályázatok elbírálása 
 Előterjesztő: polgármester 
8./  Javaslat étkeztetés térítési díjának emelésére 
 Előterjesztő: polgármester 
9./ Kállói Napraforgó Óvoda Házirend módosítása 
 Előterjesztő: polgármester 
10./ Kállói Napraforgó Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 
 Előterjesztő: polgármester 
11./ Kállói Napraforgó Óvoda óvodavezető költségvetéssel kapcsolatos  
        kérelme 
 Előterjesztő: polgármester 
12./ Beszámoló a Körjegyzőség 2012. évi munkájáról 
 Előterjesztő: jegyző 
13./ Javaslat a Kállói Közös Önkormányzati Hivatal Együttműködési  
        megállapodásának a módosítására 
 Előterjesztő: jegyző 
14./ Iskolai körzethatárokkal kapcsolatos 
 Előterjesztő: jegyző 
15./ Egyebek 

 
 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1./ napirend 
A közterületek elnevezéséről, az elnevezés megváltoztatásáról, azok jelöléséről és a 
házszámozás rendjéről szóló rendelet megalkotása II. forduló 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Már tárgyalta a képviselő-testület előző testületi ülésen a 
napirendet I. fordulóban. Társadalmi véleményeztetésre bocsátották, észrevétel ezzel 
kapcsolatban nem érkezett. Amennyiben kérdés, hozzászólás nincs, javasolja elfogadni a 
rendeletet az előterjesztés szerint. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 15/2013. (XII.17.) 
önkormányzati rendeletét a közterületek elnevezéséről, az elnevezés megváltoztatásáról, 
azok jelöléséről és a házszámozás rendjéről. 
 
2./ napirendi pont 
Államháztartáson kívüli pénzeszköz átadás-átvételéről szóló önkormányzati rendelet 
megalkotása 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Jogszabályi előírás a rendelet megalkotása, javasolja a 
képviselő-testület részére, hogy fogadják el. 
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Kérdés, hozzászólás nem volt,  a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 16/2013. (XII.17.) önkormányzati 
rendeletét az államháztartáson kívüli pénzeszköz átadás-átvételéről. 
 
3./ napirendi pont 
A települési hulladékgazdálkodásról szóló rendelet megalkotása 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita jegyző: Az új hulladéktörvény szerint módosítani szükséges a települési 
önkormányzatoknak a hulladékgazdálkodási rendeletüket. Több helyen kellett volna 
változtatni, ezért jobbnak látta, ha teljesen új rendelet megalkotása kerül sor. 
 
Ivanovics István polgármester: Amennyiben kérdés, hozzászólás nincs, javasolja elfogadni a 
rendeletet az előterjesztett formában. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 17/2013. (XII.17.) önkormányzati 
rendeletét a települési hulladékgazdálkodásról. 
 
 
4./ napirendi pont 
Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló rendelet megalkotása 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita jegyző: Számos helyen kellett módosítani a Szervezeti és Működési Szabályzatot 
az új önkormányzati törvénynek megfelelően. A testület működése a jogszabályi előírásokat 
figyelembe véve a régi rend szerint került szabályozásra. 
 
Balla Jánosné képviselő: Sosem foglalkozik a testület a díszpolgári cím adományozásával. 
Javasolja, hogy a májusban megrendezésre kerülő falunapon kerüljön átadásra a díszpolgári 
cím. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Már többször javasolta, hogy vegyék napirendre a témát. 
Javaslatai is vannak, hogy kik legyenek a település díszpolgárai. 
 
Ivanovics István polgármester: Amennyiben több kérdés, hozzászólás nincs, akkor javasolja 
elfogadni a Szervezeti és Működési Szabályzatot. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 18/2013. (XII.09.) 
önkormányzati rendeletét a Szervezeti és Működési Szabályzatról. 
 
 
5./ napirendi pont 
Tájékoztató az Önkormányzat 2013. évi háromnegyedéves teljesítéséről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.)  
 
Ivanovics István polgármester: A napirenddel kapcsolatos írásos anyagot minden képviselő 
megkapta, várja a kérdéseket, hozzászólásokat. 
 



 6 

Balla Jánosné képviselő: Csak egy kérdése lenne ezzel kapcsolatban: Benne maradt-e az 
önkormányzat a tervben? 
 
Ivanovics István polgármester: Igen, időarányos az önkormányzat teljesítése, javasolja 
elfogadni. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 73/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testület az Önkormányzat 2013. évi 
háromnegyedéves teljesítéséről szóló beszámolót megtárgyalta és azt elfogadja. 
 

6./ napirendi pont 
Az Önkormányzat 2014. évi költségvetési koncepciója 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: A kiküldött anyagból is látszik, hogy az óvodai konyha 
működtetése nagyon sok pénzt elvisz, mert nem finanszíroz semmit az állam. Valószínűleg, 
hogy 2014-ben finanszíroznak majd valamekkora összeget, de közel sem a működtetéshez 
szükségeset. Nem bezárni akarja az óvodai konyhát, de valahogyan a költségeket kellene 
csökkenteni, mert ha az idei finanszírozási összeg marad, akkor nem tudja, honnan tegye 
hozzá az önkormányzat a hiányzó összeget. 
Véleménye szerint, ha valaki nyugdíjba megy, akkor nem kell a helyére senkit felvenni, akár 
óraszám csökkentésről is szó lehet. 
 
Balla Jánosné képviselő: 29 millió forintba kerül a konyha működtetése? A nyersanyagból 
nem lehet visszavenni? Szerinte túl sok félkész terméket használnak, amely növeli a 
kiadásokat. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Szerinte is lehetne a kiadást csökkenteni, ha nem mirelit 
zöldséget használnának. 
 
Ivanovics István polgármester: Testületi döntést kellene arról hozni, hogy ne használjanak 
mirelit zöldségeket. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Vanyarcon szinte minden alapanyag a kisszövetkezetből kerül ki. 
 
Balla Lászlóné képviselő: Véleménye szerint össze kellene ülni az óvodavezetővel, az 
élelmezésvezetővel és szakácsnővel és meg kellene beszélni a problémákat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Mit takar a községgazdálkodás? 
Mire van 2 millió forint betervezve az ingatlanokra? 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Karbantartó bére, járuléka, dologi kiadásai, valamit a 
vásárolt közszolgáltatásokat takarja, pl: közkutakon elfolyt víz, orvosi ügyelet, aszódi 
rendelőintézetnek fizetett összeg. 
Jelenleg nem tudja pontosan, hogy mit lehet szükséges elvégeztetni az ingatlanoknál, az idei 
adatok alapján került megtervezésre az összeg, de ez még csak koncepció. 
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Ivanovics István polgármester: Az idén például a buszforduló költsége is itt szerepelt. 
 
Balla Jánosné képviselő: Miből keletkezik a közös hivatalnál az 1,4 millió forintos 
különbség? 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Itt is képlet alapján számolnak létszámot, egy főre 
4.580.000 forintot finanszíroznak, amely magában foglalja a bér, járulék és az összes dologi 
kiadást, amelyből a hivatal működtetését biztosítani kell a két településen. 
 
Balla Jánosné képviselő: Mit jelent a közhatalmi bevétel? 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Az iparűzési és a gépjárműadót jelenti. 
 
Balla Jánosné képviselő: Miből fogják az önkormányzat a  12 millió forintos mínuszt 
lefaragni? 
 
Koncz Anita jegyző: Most szavazott meg a képviselő-testület támogatást, csak azt nem 
gondolták végig, hogy biztosított-e az ezzel kapcsolatos kiadások  költségvetési fedezete. 
Mínuszos költségvetés az új önkormányzati törvény szerint nem lehet, úgyhogy valamilyen 
megoldást kell találni arra, hogy majd a tényleges költségvetést nullára hozzák ki. 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Úgy lehet csökkenteni a költségvetési hiányt, hogy 
vagy a bevétel növelésére kell törekedni, vagy a kiadásokat kell csökkenteni, minél 
gazdaságosabban kell működtetni az önkormányzatot. 
Mínuszos költségvetést nem lehet tervezni, tehát meg kell nézni, hogy mennyit és honnan 
vegyenek le. 
Egyedül a konyha finanszírozása változhat, a többi bevétel szinte forintra annyi, mint a 2013. 
évi volt. 
Sajnos bizonyos bevételeket, mint pl. a kulturális, szociális étkeztetésre juttatott bevételt csak 
arra lehet költeni, amire kapták. 
A mostani koncepcióban elég áttekinthető, hogy milyen feladatra mennyit kap az 
önkormányzat az államtól és mennyibe kerül annak biztosítása. 
 
Ivanovics István polgármester: Amennyiben több kérdés, hozzászólás nincs, javasolja 
elfogadni a 2014. évi költségvetési koncepciót. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 74/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2014. évi  
költségvetési koncepcióját megtárgyalta és azt az előterjesztés szerint elfogadja. 
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7./ napirendi pont 
Bursa Hungarica pályázatok elbírálása 
 
Ivanovics István polgármester: Két „A” típusú pályázatra adtak be kérelmet. Az idén is 5000.-
Ft-os havi támogatást javasol a részükre megállapítani. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 75/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2014. évre 
beérkezett Bursa Hungarica pályázatokat és az alábbi pályázókat részesíti 
támogatásban: 

 
 „A” típusú pályázat 
 
Név     Összeg   Sorrend 
 
1. Paumkirchner Marcell  5.000.-Ft/hó                    1. 
2. Maradics Zoltán   5.000.-Ft/hó         2. 

 
  

A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a döntésről a pályázatkezelőt értesítse. 
 
Határidő: 2013. december 20. 
Felelős: jegyző 

 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Átlagosan 262 ezer forintos fizetést finanszíroznak, 
amely vagy elég a bérkifizetésekre vagy nem. Jelenleg nem elég a finanszírozott összeg. 
 
8./ napirendi pont 
Javaslat az étkeztetés térítési díjának emelésére 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Javaslat érkezett az óvodavezető részéről étkeztetés térítési 
díjának az emelésére. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Az étkeztetésért 50, ill. 100 %-ot fizető gyermekek részére is 
kedvezményt kellene nyújtani, hogy az a néhány gyermek érezze, hogy ő is meg van 
becsülve. 
 
Koncz Anita jegyző: Az eddig hatályban lévő térítési díj rendelet napi 10 Ft-tal támogatta a 
gyermekek étkeztetését. Úgy kell meggondolni, ha belekerül a rendeletbe, akkor addig 
hatályban marad, amíg nem módosítja a testület. 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Nem sok gyermek után fizetnek az étkezésért térítési 
díjat a településen: 8 gyermek után  100 %-ot, 5 gyermek után 50 %-ot. 
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Balla Jánosné képviselő: Javasolja, hogy a 100 %-ot fizetők esetében a napi térítési díj 300 Ft 
helyett 200 Ft legyen, az 50 %-ot fizetők esetében a 150 Ft helyett 100 Ft legyen. 
 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Meg lehetne emelni azoknak a személyeknek a térítési díját, 
akik nem az óvodában dolgoznak, pl. iskolai dolgozók, köztisztviselők esetében. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Az iskolában nem érint mindenkit, néhány személy miatt nem 
érdemes megemelni az összeget. Vendégétkezők esetében 700 Ft-ra javasolja megemelni a 
térítési díjat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Hány vendégétkező van? 
A szociális étkeztetés nyugdíjhoz van kötve? 
Szerinte a havi 8 ezer forint körüli összeg megfizetése nem túl nagy teher a nyugdíjasok 
részére. 
 
Ivanovics István polgármester: Polgármesteri hatáskörben van a szociális étkezők térítési 
díjának a megállapítás, a nyugdíj alapján szoktak differenciálni. 
 
Magyar Éva óvodavezető: 4-5 fő körül szokott lenni a vendégétkezők száma. 
 
Koncz Anita jegyző: A szociális étkeztetés nem anyagi juttatás. Az részesülhet benne, aki 
időskora, egészségi állapota miatt nem képes saját maga elkészíteni a meleg ételt. 
A legtöbb önkormányzat térítési díjként az előállítási költség és az állam által finanszírozott 
különbözetet kéri el. Az állami támogatás naponta 220 Ft. 
 
Ivanovics István polgármester: Javasolja a térítési díjakat az alábbiak szerint megállapítani: 
vendégétkeztetés esetében 700 Ft, szociális étkeztetés esetében a polgármester állapítja meg a 
térítési díjat, 100 %-os térítési díjat fizető gyermeke részére 100 Ft, 50 %-os térítési díjat 
fizető gyermeke részére 50 Ft legyen a térítési díj kedvezmény. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 19/2013. (XII.17.) 
önkormányzati rendeletét a gyermekétkeztetés és felnőtt étkeztetés nyersanyagköltségeiről 
és térítési díjáról. 
 
9./ napirendi pont 
Kállói Napraforgó Óvoda Házirend módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Magyar Éva óvodavezető: Két okból kell módosítani a Kállói Napraforgó Óvoda Házirendjét: 
Az egyik ok, hogy az előző házirend közös volt az erdőtarcsai tagóvodával, a másik, hogy  
jogszabályi változások indokolják a módosítást. A mostani házirend szinte ugyanabban a 
rendszerben van leszabályozva, mint az előző volt, csak a jogszabályi előírások szerint 
pontosították. Semmi sincs benne, ami ellentmondana a korábbi gyakorlatnak. Szabályozza 
például a felvételi eljárást, a munkarendet, a bent tartózkodás rendjét. 
Az a lényeg, hogy illene mindenkinek betartani a házirendben foglaltakat: az ott dolgozóknak, 
a bejáró szülőknek egyaránt. Sajnos nem lehet következetesen betartatni. 
A szükséges egyeztetési eljárásokat, a nemzetiségi önkormányzat véleményének beszerzését 
lefolytatták. A házirend hatályba léptetéséhez a fenntartó jóváhagyása szükséges. 
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Ivanovics István polgármester: Amennyiben kérdés, hozzászólás nincs javasolja elfogadni a 
házirendet az előterjesztés szerint. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 76/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kállói Napraforgó Óvoda 
Házirendjét az előterjesztés szerint elfogadja. 

 
 
10./ napirendi pont 
Kállói Napraforgó Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Az SZMSZ mellékletének 1. bekezdése alapján az 
óvodavezetői pótlék a jelenlegi 40 %-ról 50 %-ra, az óvodavezető-helyettesi pótlék 20 %-ról 
25 %-ra  emelkedne. 
4. bekezdésben a kiegészítő illetmény az IPR. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Elöljáróban annyit szeretne elmondani, hogy a kállói és az 
erdőtarcsai óvoda egy intézményként működött, ezért egy SZMSZ szerint működött az 
intézmény is. Alapesetben nem szükséges a Szervezeti és Működési Szabályzathoz a fenntartó 
egyetértése. Az óvodai dolgozóknak nincs szakszervezeti tagságuk, nincs kollektív 
szerződésük, így az SZMSZ 1. számú mellékletében szabályozták az alkalmazottak juttatásai 
Az SZMSZ hatályba lépéséhez azért szükséges a fenntartó egyetértése, mert az 1. sz. 
mellékleten foglalt juttatások érintik az önkormányzat költségvetését is. A mellékletben 
szabályozottak többsége törvényi szinten kötelező, benne sem kellene, hogy legyen, pl. nehéz 
körülmények között dolgozók pótléka. Korábban ezt a juttatást mindenki megkapta, az új 
szabályok szerint csak az óvodapedagógusoknak jár törvény szinten. Adható lenne a 
nevelőmunkát segítőknek, ha megengedi a mindenkori éves költségvetés, ezért szerepel 
kétszer a SZMSZ mellékletében. 
Korábban területi pótlék volt, amelynek az volt a feltétele, hogy szerepeljen a település a 
hátrányos helyzetű települések listájában. 
A címekkel járó pótlék szintén törvényben előírt kötelező juttatás. A kiegészítő illetmény az 
IPR-t takarja, eddig differenciáltan volt elosztva, juttatását integrációs támogatás biztosította. 
2013-ban mindeddig nem történ kiírás a támogatásra. 
A vezetői és a vezető-helyettesi pótlék alsó határától való eltérést 10 és 5 %-al növelve a 
költségvetés függvényében azért szeretnék, mert az óvoda 4 csoportos, a feladatok – az egy 
csoportos óvodával szemben, ahol a vezető pótlék ugyanennyi – jelentősen szerteágazóak. 
Jó lett volna, ha egy kis jutalmat is tudott volna fizetni a dolgozóknak, mert mindenkinek jól 
esett volna, megérdemelnék a végzett munkájukért. 
A 2013. év, az átalakult finanszírozás miatt nagyon rossz év volt, mert nem lehetett tudni, 
hogy szeptembertől mennyi lesz a dolgozók bére, nem tudták, hogy milyen összeggel 
tervezzenek a költségvetésben. Szerinte szeptembertől módosítani kellett volna a béremelés 
miatt 2,7 millió forinttal a költségvetést. 
Sajnos átlagbéralapú támogatást finanszíroznak, amely nem fedezi teljes egészében a bér és 
járulék kiadásokat, mert nem nézték meg egyedileg, hogy mennyi a tényleges kiadás egyes 
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intézményekben. Nem érdekel senkit, hogy az önkormányzatok honnan teszik hozzá a 
szükséges pénzt. 
Bízik benne, hogy jövőre már pontosabban meg tudják tervezni a költségvetésüket. 
Szeptembertől újabb béremelés lesz, és a bérek a minimálbér alapján kerülnek 
meghatározásra, a szorzók ismertek, amelyekkel számolni kell a béreket. 
A 6 fő pedagógus munkát  segítő semmilyen pótlékot nem kap, és ugyanolyan nehéz munkát 
végeznek, mint az óvónők, azért szeretne nekik is valamilyen pótlékot juttatni, ha az adott évi 
költségvetésben van rá lehetőség. 
Ez a konyhára nem vonatkozik, ott semmilyen jogcímen nem biztosít a jogszabály egyéb bér 
jellegű juttatást. 
 
Balla Jánosné képviselő: Az állam ad valamit a pótlékokra, vagy az önkormányzatoknak kell 
kigazdálkodni? 
 
Magyar Éva óvodavezető: A kötelező pótlékokat az állam finanszírozza, az adható pótlékok 
biztosítása a költségvetés tervezésekor a fenntartó jóváhagyásával juttathatók. 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Átlagosan 262 ezer forintos fizetést finanszíroznak, 
amely vagy elég a bérkifizetésekre vagy nem. Jelenleg nem elég a finanszírozott összeg. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Az adható juttatás csak akkor adható, ha van rá pénz. 
 
Ivanovics István polgármester: Javasolja úgy elfogadni az SZMSZ mellékletét, hogy 
belekerüljön, hogy az adott évi költségvetés függvényében kerüljenek meghatározásra a nem 
kötelező juttatások. 
 
11./ napirendi pont 
Kállói Napraforgó Óvoda óvodavezető költségvetéssel kapcsolatos kérelme 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Az óvodavezető kérte, hogy költségvetésileg válasszák külön 
az óvodai nevelést és az intézményi étkeztetést A jövő évben 2,8 fő konyhai dolgozót 
finanszíroznak, a többi létszámot az önkormányzatnak saját  bevételeiből kell finanszíroznia. 
A 2014. évi koncepció szerint több millió forint hiányzik a költségvetéshez. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Már az idei év elején is beszéltek arról, hogy jó lenne 
különválasztani az óvodai nevelés és a konyha kiadásait. 
Azzal van problémája, hogy gazdálkodás szempontjából össze vannak mosva a feladatok, 
nem lehet szétválasztani, hogy mennyibe kerül az óvodai nevelés, és mennyibe a konyha 
működtetése. Az óvodai szakmai kiadásokra már évek óta nem marad elég pénz, évről évre 
csökken az erre fordítható forrás. 
Az óvoda feladata az óvodai nevelés, az étkeztetést pedig a fenntartónak kellene biztosítania. 
Az óvodában szakmai munkát kell végezni, 100 gyermekkel kell érdemben foglalkozni, a 
szakmai szempontoknak kell érvényesülnie. Amit a nevelőmunka terén elért az óvoda az 
utóbbi években, annak színvonala nem romolhat azért, mert az óvoda előirányzott 
költségvetéséből az óvodai nevelésre az állam által nyújtott támogatásból , az étkeztetéssel 
összefüggő kiadásokra, működési költségekre kell fordítani a dologi kiadások mintegy felét. 
Próbálnak mindenen spórolni, szerinte az óvoda nagyságához képest nem sok a rezsijük. 
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Nem feltétlenül az a célja, hogy átvegye az önkormányzat az óvoda működtetését, hanem az, 
hogy tervezési és felhasználási szinten is elkülöníthető legyen az óvodai nevelés és az 
étkeztetés költségvetése. 
 
Svehla Istvánné gazdálkodási előadó: Az igényléshez szüksége van arra, hogy valaki 
megmondja, hogy a rezsiköltségek milyen arányban kerüljenek megosztásra az óvodai 
nevelés és a konyha között. 
Most legalább megbecsülni kell az arányokat, majd év végén viszont az elszámoláshoz 
pontosabb adatok kellenek. 
A koncepcióban már abban az irányban haladnak, hogy külön kezeljék.  
A gyermekétkeztetés finanszírozása változni fog, a jövő évi költségvetésben másképp fogják 
számolni, pontosan nem lehet tudni, hogy ez pozitív vagy negatív irányba módosítja-e a 
bevételeket. 
Biztos több önkormányzattól mentek be jelzések, azért fogják másképp számolni, így Kálló 
esetében 2.83 fő konyha dolgozót is finanszíroz. Ezen felül gyermekétkeztetési üzemeltetési 
támogatást fognak majd fizetni az önkormányzatoknak. 
 
 
Magyar Éva óvodavezető: Az óvodai nevelés működését hátrányosan érintik az étkeztetéssel 
kapcsolatos kiadások. Két vízóra van, a többi közüzemi szolgáltatás mértéke (villamos áram, 
gáz, szennyvíz) nem mérhető külön. Vannak csak tipikusan konyhai költségek, kiadások is.  
Számára lényeges a költségvetés tervezésekor, hogy az óvodai nevelés feladaton szakmai 
kiadásokon növekedjen a költségvetés Ha nem lesz IPR támogatás a kiegyensúlyozott óvodai 
neveléshez a feltételek nem biztosítottak a jelenlegi összegekkel. Az IPR arra is jó volt, hogy 
a szülőket be lehetett vonni az óvodai életbe. 
Kérte, hogy a 2014. évi költségvetést, az ideinél előbb, közös munkával, együttműködéssel, 
az ideinél korábban egyeztessék. 
Hosszú távon jó lenne, ha külön mérőórák kerülnének felszerelésre. Csak vízmérő van kettő, 
de az sem teszi teljesen egyértelművé a kiadásokat. 
Előbb-utóbb konyhai eszközökre is költeni kell, hiszen 20-30 éves eszközökkel főznek a 
dolgozók, sokba kerül a javításuk is. 
A testület figyelmébe ajánlja a költségvetési törvény biztosította óvodafejlesztési támogatás 
benyújtásának lehetőségét a 2014. évben is. 
 
Ivanovics István polgármester: Próbálnak majd valamilyen megoldást találni, hogy teljesen 
külön tudják bontani az óvodai és a konyhai kiadásokat. 
 
 
12./ napirendi pont 
Beszámoló a Körjegyzőség 2012. évi munkájáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita jegyző: Elkészítette a körjegyzőség munkájáról a szokásos éves részletes 
beszámolót. Amennyiben kérdés, hozzászólás nincs, javasolja elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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77/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 

 
Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Körjegyzőség 2012. évi 
munkájáról szóló beszámolóját elfogadja. 

 
13./ napirendi pont 
Javaslat a Kállói Közös Önkormányzati Hivatal Együttműködési Megállapodásának a 
módosítására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita jegyző: Az előző testületi ülésen volt szó arról, hogy a közös hivatal 2013-ban 
lecsökkentett létszáma 2014-től ismét megemelésre kerüljön fél létszámmal. Az okokat, 
amely szükségessé teszik az emelést már ismertette a képviselő-testületi tagokkal, amellyel 
egyet is értettek. 
Mivel a közös hivatal megállapodása tartalmazza a létszámot is, ezért javasolja, hogy kerüljön 
módosításra az írásban kiküldött előterjesztés szerint. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület … többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 78/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kállói Közös Önkormányzati 
Hivatal Együttműködési Megállapodásának az. 1. számú módosítását az előterjesztés 
szerint elfogadja. 

 
14./ napirendi pont 
Iskola körzethatárokkal kapcsolatos 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: A kiküldött anyagnak megfelelően javasolja a megállapított 
iskolai körzethatárokat. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 79/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az iskolai körzethatárokkal 
kapcsolatos előterjesztést megvitatta és azt az előterjesztés szerint elfogadja. 
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15./ napirendi pont 
Egyebek 
 
Házi segítségnyújtással kapcsolatos 
 
Koncz Anita jegyző: A házi segítségnyújtás működési engedélyével kapcsolatosan 
hiánypótlási felhívást küldött a Nógrád Megyei Szociális és Gyámhivatal, hogy adjon a 
képviselő-testület felmentést a képesítési követelmények alól. Javasolja megadni a felmentést, 
hogy akadálytalanul beindulhasson a házi segítségnyújtás, mint szociális alapellátás. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Nála már érdeklődtek ez ügyben. Mikortól indulhat be  a 
szolgáltatás? 
 
Koncz Anita jegyző: Miután megkapja az önkormányzat a házi segítségnyújtásra a működési 
engedélyt. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 80/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

 Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a személyes gondoskodást 
nyújtó szociális intézmények szakmai feladatairól és működésük feltételeiről szóló 
1/2000. (I.7.) SzCsM rendelet 6. § (5) bekezdése alapján, Farkas Gyuláné 2175 Kálló, 
Rákóczi u. 41.  szám alatti lakos részére 2017. december 31-ig felmentést ad a házi 
segítségnyújtás ellátásához szükséges képesítési előírások alól. 
 
 

Pásztó Kistérség Többcélú Társulás vagyonmegosztásával kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Most már véglegesen lezárásra kerülnek a vagyoni ügyek a 
kistérségi vagyoni ügyek. Javasolja elfogadni a képviselő-testületnek a vagyonmegosztásról, 
valamint a közös vagyon megszüntetésére vonatkozó megállapodás elfogadásáról a 
döntéseket. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 81/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pásztó Kistérség Többcélú 
Társulása, valamint létrehozására és működtetésére vonatkozó megállapodás 
megszüntetésével kapcsolatosan a társulás vagyoni ügyeinek rendezéséről szóló 
megállapodást e határozat melléklete szerint elfogadja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, a jegyzőt (akadályoztatása esetén 
az erre kijelölt személyt) és a pénzügyi ellenjegyzőt a megállapodás aláírására. 
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Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 82/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Kálló Község Önkormányzata 
és Pásztó Városi Önkormányzat között a Pásztó, Nagymező utca 3. sz. alatt lévő 
1819/A/3 hrsz., az 1819/A/4 hrsz. az 1819/A/7 hrsz., az 1819/A/8 hrsz. alatt szereplő, 
közös tulajdon megszüntetésére vonatkozó megállapodást e határozat melléklete 
szerint elfogadja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, a jegyzőt (akadályoztatása esetén 
az erre kijelölt személy) és a pénzügyi ellenjegyzőt a megállapodás aláírására. 

 
 
Kiemelkedő sporttevékenység támogatása 
 
Balla Jánosné képviselő: Már sokat beszéltek Nagy Réka kiemelkedő sporttevékenységének 
támogatásáról. Amennyiben elbírja az idei költségvetés, javasolja, hogy támogassák 50.000.-
Ft-tal. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Úgy tudja, hogy bekerült a 2017. évi világbajnoki 
előválogatottba. Ő is javasolja, hogy ilyen kiemelkedő sporttevékenységet támogassanak. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 83/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

1. Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagy Réka sportolót 
kiemelkedő sporttevékenységéért 50.000.-Ft, azaz „Ötvenezer” forint támogatásban 
részesíti. 

 
2. Tájékoztatom a törvényes képviselőt, hogy a támogatást sporttevékenységgel 
kapcsolatban felmerülő kiadásokhoz használhatja fel. 
 
3. A támogatott cél szerinti felhasználást igazoló bizonylatokat 2014. március 31-ig 
kell benyújtania Kálló Község Önkormányzatához. 
 
4.  A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert fenti összeg törvényes képviselő 
részére történő kifizetésére. 
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Labdarúgással kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Kérelem érkezett Horváth István kállói sport elnöktől, hogy 
támogassa az önkormányzat a kállói foci csapatot. 
Ingyen és bérmentve megkapták a focipályát és az öltözőt használatra. Támogatást az idei 
költségvetésből nem tud biztosítani, a jövő évben visszatérnek rá. 
 
Balla Jánosné képviselő: Nem támogatja. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 84/2013. (XII.09.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Horváth István sport elnök 
kérelmét megtárgyalta, és úgy határoz, hogy a kállói foci csapatot nem támogatja. 
 

Fakivágással kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Fakivágással kapcsolatosan kérelmek érkeztek az 
önkormányzat felé. Fel kell mérni a településen, hol indokolt ténylegesen a kivágásuk. 
 
Egyházközség támogatása 
 
Ivanovics István polgármester: Templomkertet le szeretnék keríteni. Előbb meg kell szerezni 
a szükséges engedélyeket, utána kérjenek pénzügyi támogatást. 
 
Balla Jánosné képviselő: Földhivatali engedély szükséges a lekerítéshez, szolgalmi jogot is be 
kell jegyeztetni. 
 
Szeméttároló edényzettel kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Már folytattak tárgyalást a Kvg. Zrt-vel a kukák megvásárlása 
ügyében. Nem tud még pontos összeget mondani, de reméli, hogy jóval alacsonyabb 
összegben sikerül megvásárolni, mint ahogyan egy évvel ezelőtt tárgyaltak róla. A 120 literes 
kukát úgy gondolja, hogy kb. 4500 forintos, a 60 literes kukát 2900 forintos áron sikerül 
megvásárolni. 
 
Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a megjelenést és a testületi ülést 
bezárta. 
                                                                       Kmf. 
 
 
               Ivanovics István                                                              Koncz Anita 
                  polgármester                                                                      jegyző 
 
 
 
                                  Kapás Antalné                          Koncz Lajosné 
                                              jegyzőkönyv-hitelesítők 
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